
Idén ősszel 30 éve, hogy a magyar tele-
pülések újra szabadon választhatták meg 
képviselőiket. A város ez alkalomból tar-
tott egy szűk körű ünnepséget, amelyen a 
jelenlegi és a korábbi polgármesterek, kép-
viselők vettek részt. A rendezvény azért is 
volt a maga nemében egyszeri és megismé-
telhetetlen, mert itt a polgármesterek – a 
város fejlődését szolgáló beruházások mel-
lett – saját történeteiket is megosztották a 
jelenlevőkkel.

Tóth Balázs polgármester megjegyezte, 
hogy a 30. évforduló megérdemelne egy na-
gyobb ünnepséget is, de a járványhelyzetre 
való tekintettel szűkebb körű megemlékezést 
kellett szervezniük. Hozzáfűzte: úgy gondol-
kodtak, mint a mesebeli okos lány, hogy ün-
nepelnek is meg nem is.

Így csak a jelenlegi és a korábbi képvise-
lők kaptak meghívást a kötetlen hangulatú 
megemlékezésre a Nagy Gáspár Művelődési 
Központ tágas aulájában. A polgármester név 
szerint megemlékezett azon várost szolgáló 
képviselőkről, akik már nem lehetnek közöt-
tünk, így többek között Papp Lajos egykori 
polgármesterről is.

A kronológiai sorrendnek megfelelően 
elsőként V. Németh Zsolt korábbi városveze-
tő állt a hallgatóság, vagy ahogy ő nevezte: 
a „kollégák” elé. Ő 1990- és 1994, valamint 
1998 és 2010 között volt Vasvár polgármes-
tere. Visszaemlékezett a rendszerváltás körüli 
időkre, amikor sokat beszéltek arról: hogyan 
kellene megvalósítani az önkormányzatiságot, 
ami akkor indul. A tanácsi logika szerint mű-
ködő városok rendszerét ideje volt megváltoz-
tatni. Kiemelte, hogy járásnyi területnek van 
önkormányzata Ausztriában, Szlovéniában, de 
itt, nálunk másként állt fel a rendszer. Megad-
ták a településeknek az önállóságot. A képvi-
selőtestületi tagok száma igazodott a település 
nagyságához. Úgy véli, hogy a lakosság kép-
viselői, polgármesterei pártpolitikai hovatarto-
zás nélkül a köz javát szeretnék szolgálni, ter-
mészetesen a saját ideológiájuk, elképzelésük 
szerint. Vasváron a „mi frakciónk” kifejezést 
nem használták, 95 százalékban egyetértet-
tek a képviselők az ügyek végkimenetelével, 
intézési módját illetően. „Szép és emelkedett 
tevékenység a polgármesteré és a képviselőké. 
Vezetőnek lenni egy megtiszteltetés, megbe-
csülés a választók részéről.”

A Vasvári Önkormányzat lapja • • • XXX. évfolyam 11. szám
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Vezetőnek lenni megtiszteltetés
Harminc éves az önkormányzatiság

(Folytatás a 2. oldalon)

Koszorúzás és díjátadó
Az 1956-os forradalom és szabadságharc 
tiszteletére rendezett városi ünnepséget 
október 23-án késő délután tartották a 
Főszolgabíró téren, az „Angyal szobor-
nál”. A járványhelyzetre való tekintettel 
a hivatalos ünnepi beszéd és a tradicio-
nális műsor elmaradt. A városi kitünte-
téseket azonban átadták a díjazottaknak. 
(Részletek a 8–9. oldalon.)

V. Németh Zsolt hivatalba lépésekor volt 
például a taxisblokád, ekkor zárták le a Lánc-
hidat is. A rendőrök felszólították: el kellene 
foglalnia a hivatalt, mert a 8-as fűúton is már 
blokád alakult ki. De több más személyes tör-
ténetet is megosztott a jelenlevőkkel.

Kovács Tilda 2010 és 2014 között volt Vas-
vár polgármestere. Visszaemlékezett arra az 
időre, amikor V. Németh Zsolt polgármester 
úr megszólította: vállaljon testületi tagságot, 
konkrétan alpolgármesterséget, ami változást 
hozott az életében. Kovács Tilda személyes 

hangvételű beszédében őszintén elárulta: 
kezdetben rettegett attól, hogy csőd közelébe 
kerül a város, meg akart felelni a feladatnak. 
Megjegyezte: jó őrzőangyala volt, mert nehéz 
időkben jött a városba a PNH és a HP is, s et-
től a két cégtől olyan mértékű iparűzési adót 
szerzett a város, hogy megnyugodott lélekkel 
folytathatta tovább munkáját városvezetőként. 
Mint mondta: 10-15 pályázat is futott egy-
szerre, megpályáztak 20 és 50 milliós lehe-
tőségeket is. Nagyon kreatívnak kellett lenni 
ahhoz, hogy a megjelölt pályázatokhoz a vá-
ros szükségleteit tudják igazítani. Belevágtak 
a szennyvíz beruházásba, amihez 100 milliót 
kapott a város. Volt, hogy kockáztatni kellett.



2 VASVÁRI ÚJSÁG 2020. november 4.

(Folytatás az 1. oldalról)

Tisztelet az aradi vértanúknak

Úgy véli: egy polgármesternek mindenki 
gondját a fejében kell tartania, hogy amikor le-
hetőség adódik, segíteni tudjon. Mindent tudni 
kell egy város életéről. Állandóan „sakkozni” 
kell, mit lehet felhasználni a lehetőségekből a 
város minden egyes szférája, szegmense szá-
mára. Örül annak, hogy idővel a működésük 
zavartalanná vált. Beszélt arról, hogy Benedek 
Tibor olimpiai bajnok vízilabdázó és családja 
mennyire el volt ragadtatva a város fekvésé-
től, tisztaságától és a rétes fesztivál családi-
as programjaitól. Sajnálatos, hogy a szállás 
kérdés máig megoldatlan a magasabb igényű 
családok számára. Ez egy fennmaradt feladat, 
összegezte.

Tóth Balázs reagált V. Németh Zsolt egyik 
korábbi megjegyzésére, miszerint a kiste-
lepülési polgármestereket az országgyűlési 
képviselő politikusoknak tartja. Tóth Balázs 
sokkal inkább közszolgálatiságnak látja mun-
káját, feladatát. Az ő polgármestersége alatt 
is számos fejlesztés, beruházás volt a város 
életében, miközben felére csökkent a kép-
viselők létszáma. A jelenlegi városvezető a 
feladatmegosztási környezetről is beszélt, 
emlékezett arra az időszakra, amikor megala-
kult a járás, s át kellett szervezni a közigazga-
tást. Megjegyezte: központosítás zajlik. Ezzel 
párhuzamosan lecsökkent a hivatal létszáma. 
Mint mondta: a jogszabályi környezet is fon-
tos, hogy tervezhető legyen a város élete. 
Úgy látja, egy kistelepülésen a pártpolitika 
nem játszik kiemelkedő szerepet, kevés olyan 
döntés van, ami konfl iktusos helyzetet ered-
ményezhet. Érzékeli, hogy az igényszint és a 
követelményszint megnőtt a lakosság részé-
ről, szeretné, ha a vasváriak büszkék lenné-
nek városukra és helyi öntudatuk lenne.

Végig vette az elmúlt évek beruházásait. 
Megjegyezte: jó érzés a kilátóra felmennie 
és ránéznie a városra. Próbálnak előre lép-
ni – immár házakkal – a termelői piacnál is. 
Emellett fontos az iparterület fejlődése, hogy 
a csarnokokat ki tudják adni, mert a bevéte-
lek nélkülözhetetlenek a város működéséhez. 
Emlékeztett, hogy a kivilágított templom 
védjegye a városnak. Mint mondta: a jó dol-
gokat folytatni kell.

Virággal, ajándékokkal köszönte meg a 
közszolgálatért végzett munkákat.

Az alulában megtekinthetőek voltak az 
egyes önkormányzati ciklusok testületeinek 
fotói is.

Vezetőnek lenni megtiszteltetés

Laki László képgalériája a vasvar.hu oldalon tekinthető meg
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András atya ezüstmiséje
Október 18-án a vasvári plébániatemp-

lomban mondott ezüstmisét Kostecki And-
rás domonkos atya. András vagy lengyelül 
Andrzej (ejtsd: ’andzsej’) atyát huszonöt 
évvel ezelőtt, 1995-ben Krakkóban szentel-
ték pappá tíz rendtársával együtt. Érdekes 
– és jellemző a korabeli lengyel egyházra 
– hogy a tíz rendtag mindegyike hosszabb 
vagy rövidebb időt külföldön töltött, Ukraj-
nától Magyarországon át az Egyesült Álla-
mokig.

András atya 1998 óta szolgál Magyar-
országon, 2017 óta immár második alka-
lommal tölti be a magyar rendtartomány 
elöljárói tisztét. Munkája több szálon is kap-
csolódik Vasvárhoz: ő a Vasvári Domonkos 

Kolostor Alapítvány elnöke, és mint rendi 
levéltáros a vasvári kolostorban elhelye-
zett levéltár vezetője is. Ennek köszönhető, 
hogy gyakran mgfordul városunkban, akár 
múzeumi, akár egyházi vagy városi rendez-
vényeken.

Az ünnepi szentmise után a Zarándok-
szálláson köszöntötte az ezüstmisés atyát 
Tóth Balázs polgármester és Zágorhidi Czi-
gány Balázs, a Domonkos Rendtörténeti 
Gyűjtemény vezetője. A köszöntő után friss 
mézbor mellet kötetlen beszélgetésre is volt 
alkalom, sőt rövid szakmai programra is sor 
került: a rendtörténeti gyűjtemény frissen 
restaurált barokk festményeit csodálhatták 
meg közelről az érdeklődők.

Megemlékezés a szerzetesrendek
1950. évi feloszlatásáról

A második világháború után Magyarországon 
berendezkedő kommunista rendszer erős nyo-
más alatt tartotta a Magyar Katolikus Egyhá-
zat és általában a felekezeteket, melynek vég-
ső célja az egyházi társadalmi befolyásának 
visszaszorítása, az egyházi intézmények tevé-
kenységének korlátozása és a vallásgyakorlás 
ellehetetlenítése volt. A folyamat az egyházi 
egyesületek felszámolásával kezdődött, majd 
a felekezeti iskolák 1948. évi államosításá-
val folytatódott, végül a Mindszenty József 
bíboros elleni kirakatperben csúcsosodott ki. 
Mindez azonban még nem volt elegendő a 
katolikusok megtöréséhez, a végső megoldást 
és az állam és az egyház közötti megállapo-
dás kikényszerítését a rezsim a szerzetesren-
dek működési engedélyének megvonásával, 
több ezer apáca és szerzetes internálásával és a 
rendházak vagyonának államosításával érte el 
a rezsim. hetven évvel ezelőtt, 1950-ben hur-

colták el Vasvárról is a domonkos nővéreket, 
akik hosszú évtizedek óta működtettek kiváló 
iskolákat Vasváron, és a domonkos atyákat, 
akit több mint hétszáz éve vettek részt a vas-
váriak lelki gondozásában.

A szomorú évfordulóra emlékezve a 
Szombathelyi Püspökség szervezett megem-

lékezést. Október 19-én a Székesegyházban 
előbb a Szombathelyi Püspöki Levéltár, a 
pannonhalmi Főapátsági Levéltár és a vas-
vári Domonkos Rendtörténeti Gyűjtemény 
munkatársai tartottak előadásokat, majd az 
egyházmegyében tevékenykedő szerzetesek 
részvételével ünnepi zsolozsma és püspöki 
szentmise következett. Az emlékmise szóno-
ka a Brückner Ákos Előd ciszterci atya volt, 
aki maga is átélte a feloszlatás és szétszóratás 
hányattatásait. Székely János püspök atya 
szavai szerint az idős atya szavai ma is jól jel-
lemzik azt a tüzes lelkületet, amelyet a szer-
zetesek képviseltek az Egyház életében.

A megemlékezésen számos szerzetes-
rend képviselője – premontreiek, ference-
sek, szaléziak, verbiták, szociális testvérek, 
domonkos atyák és nővérek – vett részt, a 
vasvári egyházközséget pedig a verbita atyák 
mellett egy világi csoport is képviselte.

Limai Szent Róza képe
a Domonkos Rendtörténeti 

Gyűjteményben
Az idei évben emlékezünk Árpád-házi 

Szent Margit domonkos apáca halálának 
750. évfordulójára, jövő esztendőben pe-
dig a magyar domonkos rendtartomány 
alapításának 800 éves évfordulóját fog-
juk ünnepelni. A kettős jubileum kapcsán 
a 2021 őszén domonkos kiállítás nyílik 
Budapesten a Magyar Nemzeti Múzeum-
ban. A kiállítás szervezésében a vasvári 
Domonkos Rendtörténeti Gyűjtemény is 
részt vesz, ehhez kapcsolódva már most 
elkezdődött néhány jelentős műtárgy res-

taurálása. A közelmúltban újult meg Limai 
Szent Róza 17. század végéről származó 
olajfestménye is, amelyet október 18-án 
láthattak Vasváron az érdeklődők. Szent 
Róza, domonkos harmadrendi szerzetes 
a 16-17. század fordulóján élt, ő lett Dél-
Amerika első kanonizált szentje, de nem 
csak az Újvilágban, hanem Európában is 
tisztelték. Képe – amelyet a fején viselt 
vagy a kezében tartott rózsakoszorúról le-
het felismerni – ott látható a vasvári temp-
lom mennyezetképein is. Limai Szent Róza

András atya ezüstmiséje

A vasvári domonkos atyák és segítő 
testvérek 1929-ben
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Tehetséggondozás, -fejlesztés az általános iskolában
A Vasvári Általános Iskolában hosszú 

évek óta folyik tehetséggondozó munka. 
A diákoknak több területen is lehetőségük 
van tehetségük kibontakoztatására, fej-
lesztésére. Az utóbbi időszakban többféle 
pályázat is segítette ezt a fajta feladatot.

A Matehetsz csoportos pályázata a német 
nyelvi tehetségcsoport munkáját segítette. 
Két éven át iskolánk összesen 25 diákja 
részesült támogatásban a tutor program-
nak köszönhetően. A legutóbbi, a Nemzeti 
Tehetségprogram által kiírt, NTP-MŰV 
pályázaton „A képzőművészeti tehetségek 
gondozása a Vasi Hegyhát kisvárosi isko-
lájában” című komplex tehetséggondozó 
programmal 1 millió forint támogatást nyert 
az intézmény, melynek segítségével komp-
lex módon valósulhatott meg több diák kép-
zőművészeti-kézműves tevékenységének 
fejlesztése. A munka a képzőművészet terén 
tehetséges tanulók beválogatásával kezdő-
dött, megalakult a Tehetséggondozó Kör”, 
15 alsó tagozatos tanulóval. A foglalkozá-
sokon készült alkotásokból készült egy kis 

kiállításnyi anyag, de a vírushelyzet miatt 
fotókon lesz megtekinthető. Nyomtatott for-
mában az intézmény aulájában, elektroniku-
san pedig honlapunkon. A projekt keretében 
meghívott előadóművészként járt nálunk 
Tóth Csaba festőművész. Előadásában rá-
világított a kézművesség, a kézzel készített 
alkotások, termékek fontosságára, melyet 
követően kötetlen beszélgetés formájában 
folytatódott kis vendéglátás keretivel a mű-
vészetet kedvelő diákok és a művész közötti 
diskurzus. A pályázat programjaihoz tarto-

zott volna még egy egész napos kirándulás, 
melynek célpontja az őrségi népművészet 
megismerése lett volna. Sajnos a járvány 
miatt ezt tavasszal és ősszel sem tudtuk 
megvalósítani. A pályázat megvalósítása 
során tárgyi eszközök beszerzésére is nyílt 
lehetőség. A pályázat szakmai irányítója 
Landorné Török Rita tanítónő volt. Bízunk 
benne, hogy a jövőben is lesz lehetőség a 
tehetséggondozás más területén is támoga-
tást szerezni, s ezzel diákjaink képességeit 
fejleszteni.

A falu rossza és a kifordított ködmön
A Zenthe Ferenc Színház Mikó István 

főszereplésével mutatta be a Nagy Gás-
pár Művelődési Központban A falu rossza 
című vígjátékot. A darabot a temperamen-
tum, a kérges lágyság és a vad szenvedély 
egyaránt jellemezték.

„A falu rossza a legjobb ember a faluba' 
– dióhéjban. Nagy a szerelemben, nagy a 
dúlásban és keservben, szakadjon az a szív, 
amúgy magyarosan! Pedig odavannak ám 
érte – haj, de hányan! –, ám ő mégis na-
gyon odavan. Ezért danol, s dülöngél ez a 
csupaszív nagyember, akit Tóth Ede álmo-
dott e tájra, hol Örkény is rátalált, s tollával 
nógatta tovább, ide, egészen az orrunk elé, 
ismerjünk csak magunkra. Hisz mi vagyunk 
a falu – lyányok és apák, pletyka és bor, tánc 
a pokolig meg vissza, röhögve-sírva népszín-
mű módra, cemendéstül-kutastul, hol a kútba 
szorulva ott tengődünk mindannyian, kacér-
kodva a groteszkkel – meg-megtartva azért 
mihagyományunkat – ... el egész az abszur-
dig! Móka hát ez, kifordított ködmön – ahogy 
Chaplin mondá: a tragédia premier plan-ban, 
a komédia nagytotálban lefi lmezett élet!”

A darab a Nemzeti Színház 1874-es fel-
hívására készült, ezt ítélték a legjobb pálya-
műnek, amivel száz aranyat nyert a szerző. A 
Zenthe Ferenc Színház az Örkény István által 
némileg átdolgozott, felfrissített változatot 
tűzte műsorra. A darab rendezője Susán Fe-
renc, munkatársa Gyuriska János, a dramaturg 
Sándor Zoltán, a díszletet és a jelmezt Pallós 
Nelli tervezte. A darabbéli szereplőket Mikó 
István, Albert Péter, Eke Angéla, Máté Krisz-

tián, Marjai Virág, Erdélyi Gábor, Házi Anita, 
Farkas Zoltán, P. Kerner Edit, Falati Hedvig, 
Szívós Győző, Bregyán Péter, Kántor Zoltán 
és Németh Anna formálta meg, közreműköd-
tek a Nógrád Táncegyüttes tagjai is.

Az alapszituáció – mint oly sokszor a 
színpadon – egy szerelmi többszögre épül. 
A címszereplő Göndör Sándor továbbra is 
Bátki Tercsibe szerelmes, özvegy Feledi Gás-
pár földműves fogadott leánya azonban már 

a szintén szántó-vető Lajos menyasszonya, 
olyannyira, hogy az előadás elején éppen a 
kézfogóra készül a falu lakossága. Feledi saját 
szülötte, a jól nevelt Boriska viszont a bővérű, 
nagyhangú, mulatós korhely, az erős népi hős, 
a Kinizsiek, Toldi Miklósok leszármazottja 
iránt epekedik, felismervén a falu rosszának 
jó szívét. Hiába az őszinte érzelem, a vonza-
lom egyoldalúsága örökös szomorúságba, a 
kútba ugrás gondolatába csap át Boriskában. 
Különös azután, hogy édesapja – a Göndör 
Sándor melletti kiállásáért – kitagadja a szü-
lői házból. Ugyancsak szívesen venné a nők 
bálványa közeledését a népek által megszólt, 
cemendének tartott Finum Rózsi, aki szintén 
boldogtalan. A falu rossza azonban hajthatat-
lan, a visszautasítás reakciójaként pisztolyt 
fog volt szerelmére, Tercsire, amiért egy évre 
börtönbe kerül. Kiszabadulása után először a 
Feledi-háznál készül szerenádot adni, a siker-
telen kísérlet után pedig követvén Boriskát, 
nekimegy a kútnak. S itt következik a csavar 
a darabban, minthogy az öngyilkosság csak 
szimbolikus, a „kútban” együtt szoroskodnak 
Feledi Gáspárral, s Finum Rózsival is. De 
megjelenik a színen a Néző és az Igazgató 
is, s ki-ki a maga módján értelmezi a paraszt-
emberek, s egyáltalán a magyarok jellemzőit 
bemutató előadásmódot. A slusszpoén viszont 
tényleg „tragikus”: a visszaidézett Tóth Ede 
lelövi a rendezőt.

A darabban remekül karikírozta a magya-
rok önképét Mikó István, aki rezonőrként a 
szerző gondolatait kísérte végig az ezernyi 
geggel, sziporkázó ötlettel teli előadásban. 
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Árusból is, vevőből is egyre több van
a termelői piacon

Sikertörténetnek látszik a vasvári ter-
melői piac bővítési programja. Az eddigi 
egy hónap alatt nőtt a helyi termelők és 
a vásárlók száma is. A kérdőíves igény-
felmérés szintén sok információval szol-
gált a szervezők részére. A válaszadók 
igényeiket is megfogalmazták ezekben. 
Volt, aki a száraztésztát hiányolja még a 
kínálatból, van, aki helyi kóstoltatást, fő-
zést is szívesen látna. Utóbbira egyelőre 
a járványügyi helyzet miatt kevés esély 
van. De a jövőben akár erről is lehet szó.

A piac kiegészítő programjai azonban 
nagy vonzerőt jelentenek és folyamatosak. 
Alkalmi utcazene és lufi hajtógató bohóc- 
mindegyiket nagyon szerették a piacra láto-
gatók. A tervek december végéig látszanak. 
A kiegészítő programok közé kerülhet majd 
egy csokiműhely meghívása. Csokikóstolást, 
bonbonkészítést kínálnak majd a látogatók-
nak, no és zenés programok, koncertek is szí-
nesíthetik még a piaci programot.

„Én is örömmel látom, hogy sokan ér-
keztek a mai napra is. Összefügg ez a nov-
ember elsejével, de a növekvő érdeklődéssel 
is. Új termelők és új vásárlók egyaránt jöt-
tek. Laki Edina ügyesen szervezi a piacot, 
mindig extra programokkal színesíti azt, 

élményt adva a kilátogatóknak” – mondta 
Tóth Balázs polgármester. Hozzátette: szán-
dékosan használja az élmény szót, ugyanis a 
termék mellett élményt is kap, aki a vasvá-
ri piacra szerdánként kilátogat. A program 
hasznos hozadéka, hogy a közösségi életet 
erősíti. A termelői piac lényege egyébként 
is a minőségi áruk, élelmiszerek kínálása. 
Előnyei, hogy ha kistermelő jelenik meg 
árusként, a maga személyiségével garanci-
át jelent az árura. Archoz köthető a termék, 
közvetlen visszajelzést tud adni az árukkal 
kapcsolatban a vevő. Így az új fi lozófi ához, 
a smaragdváros, a zöld Vasvár marketing 
gondolathoz a helyi termelői piac bővülése 
nagyon jól illeszkedik.

A helyi termékek helyben árusítása egy-
ben a környezet globális védelmét is jelenti, 
hiszen az árukat emiatt nem kell adott esetben 
több száz kilométerről ide szállítani. „Jó lát-
ni, hogy minden kisház és elárusító pavilon 
megtelt árussal!” – mondta még Tóth Balázs.

Suhajda Zsuzsa, a Hegypásztor Kör kép-
viseletében beszélt a helyi termelői piac 
megújításának programjáról, amelyet ők 
egy projekt támogatásából segítenek. Helyi 
kezdeményezéseket karolnak fel a közös-
ségi életet serkentve. A Lufi bohóc elhívá-
sához is anyagi segítséget nyújtottak. „A 
közösség, a piac, a közösségi élmény kéz a 
kézben jár. Jó itt lenni!”– summázta.

A helyi termelői piac tehát szerdánként 
várja a vásárlókat. Decemberig számos ki-
egészítő program lesz még a piacnapon.

A helyi termelői piacról röviden: Két 
éve nyílott meg a pályázati támogatásból 
felújított vásártéren a helyi termelői piac 
Vasváron. Szerdánként a korábban megszo-
kott árusok, és kínálatuk mellett a tér jól el-
különíthető részében már a helyi termékek 

árusítása is rendszeres. Zöldség, gyümölcs, 
tojás, füstölt húsáruk, sajtok, mézek közül 
válogathatunk hétről hétre. Az önkormány-
zat most a Pannon Helyi Termék Klaszter 
kezdeményezése mellé állva, a szervezettel 
együttműködve a piac helyi termék kínálatá-
nak bővítésén dolgozik. A klaszter szervezé-
sében még több vasvári, hegyháti ősterme-
lőt, kistermelőt szólítanak meg és hívnak el 
a szerdai piacnapra. A kedvezmény a helyi 
termék-árusoknak kivétel nélkül jár: hely-
pénzt ugyanis nem kell fi zetniük a helyi 
termékekkel érkezőknek és árusító asztalt, 
pavilont is biztosítanak számukra. A progra-
mot bonyolító Pannon Helyi Termék Klasz-
ter szervezői azt szeretnék, ha az újonnan 
érkezők ezentúl állandó, rendszeres szerep-
lői lennének majd a szerdai piacnapnak. Aki 
szívesen áruba bocsátaná termékeit, többlet 
terményeit, azt várják szerdánként a vasvári 
piacra már reggel hat órától. A friss hegyháti 
termékeket szívesen vásárlóknak pedig még 
inkább érdemes lesz a szerdai napot piaco-
zásra szánniuk az árusok bővülő kínálata 
miatt. Érdeklődni a polgármesteri hivatal tit-
kárságán is lehet a piaci árusítás lehetőségé-
ről. A hatósági megfelelés érdekében a hely-
ben termelt árukkal érkezőknek őstermelői 
igazolvánnyal kell rendelkezniük. Aki pedig 
feldolgozott zöldségáruval, gyümölcsáruval, 
tartós élelmiszerrel érkezik, neki a kister-
melői igazolvány jelenti a jogszerűséget az 
árusításhoz. A szervezők újra hangsúlyoz-
zák: Ha valaki az olvasottak alapján leendő 
árusítóként érintve, „megszólítva” érzi ma-
gát, mindenképpen érdemes próbát tennie és 
megvételre kínálnia kiskertjében, „hegyén”, 
veteményesében termelt zöldségét, gyümöl-
csét Vasvár termelői piacán, szerdánként.

pm
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Halkabban és nem túl közel
A Vasvári Nemzetközi Színjátszó Fesztiválról

Évek óta járok a Vasvári Nemzetközi 
Színjátszó Fesztiválra, amelyet hagyomá-
nyosan június végén rendeznek. Idén persze 
itt is fel kellett rúgni a hagyományt, annyira, 
hogy az október közepére halasztott találko-
zó előtt néhány nappal sem lehetett bizto-
san tudni, sikerül-e megtartani, vagy ki kell 
hagyni ezt az évet. 2020 megmutatta, hogy a 
jelenlétre épülő színház az egyik legtöréke-
nyebb művészeti ág. Művelői minden egyes 
tapsrend után megkönnyebbülten sóhajta-
nak fel: ez az előadás legalább megtörtént. 
A közönség pedig küzd a biztonság iránti 
igény és az élő színház, az élő találkozás 
iránti vágy dilemmájával.

Október 18-án délután aztán a szerve-
zők, a részt vevők és a közönség együtt 
örülhetett: nem szakadt meg a sorozat, idén 
is találkozhattunk. Körülbelül fele annyi 
társulattal és előadással, külföldi vendégek 
nélkül, kevesebb vidéki programmal és szű-
kebb közönséggel, körültekintően óvatos 
szervezéssel a fesztivál rendben lezajlott. 
Hozott meglepetéseket, jó előadásokat, új 
ismeretségeket, és a régi motorosokkal való 
találkozásokat.

A fesztivál fő jellemzője a nyitottság. 
Különösebb előszűrés nélkül mutatkozhat-
nak itt meg új formációk és évtizedek óta 
együtt dolgozó, kiforrott társulatok. Ebből 
következik, hogy az előadások színvona-
la nagy szórást mutat a hivatásos színját-
szással egyenértékű produkcióktól a kezdő 
műkedvelőkig. A lényeg, hogy mindenki a 
saját szintjéhez képest tudjon előbbre lépni. 
Ebben segít, hogy az előadásokat több (idén 
nyolc) tagú zsűri értékeli, részletesen, ötle-
teket, útmutatást is adva a továbblépéshez. 
A zsűriben színészek, rendezők, kritikusok, 
drámatanárok mellett ott van a nézők kép-
viselője is.

Idén hét társulat tudott eljönni Vasvárra. 
Először volt jelen, és mindjárt a fődíjat is el-
nyerte a bajai Rábl Színpad és Zenei Közös-
ség. Diákszínjátszó körből nőttek független 
társulattá. Máshol még be nem mutatott 
darabokat, saját adaptációkat állítanak szín-
padra. Egy ilyen előadást hoztak el Vasvár-
ra is. A Rém hangosan és irtó közel alapja 

Jonathan Safran Froel magyarul is megje-
lent regénye és az abból 2011-ben készült 
fi lm (rendezte: Stephen Daldry). Az előadás 
forgatókönyvét a társulat vezetője és az elő-
adás rendezője, Dely Géza jegyzi. A történet 
főszereplője egy Asperger-szindrómás ka-

maszlány, aki a szeptember 11-i terrortáma-
dásban veszítette el az édesanyját. A trauma 
feldolgozásában egy különös keresőjáték és 
az ennek során megismert emberek segítik. 
A főszerepet Szemesi Csenge játssza, 17 
éves korához viszonyítva meglepő érettség-
gel és színészi eszköztárral. (Valószínűleg 
azért „lányosították” a regényben mindösz-
sze kilencéves fi ú főszereplőt, mert erre a 
rengeteg szöveggel járó, nehéz szerepre ő 
volt az alkalmas színész.) Színésztársai já-
téka, az egyszerű, de kifejező színpadkép, 
főleg pedig Dely Géza ötletekben gazdag, 
ugyanakkor mértéktartó, a történet szenti-
mentalizmusát mederben tartó rendezése 
fi gyelemre méltó előadást eredményezett. A 
társulat eddig nem vett részt színjátszó fesz-
tiválokon, nem került a szakma látókörébe. 
Mostani szereplésük a díjak mellett több 
fesztiválmeghívást is eredményezett, és ez 
máris igazolja a szervezők törekvését, hogy 
minél több helyről, minél több szakembert 
hívjanak meg a zsűribe. Így megvan a le-
hetősége, hogy az arra érdemes társulatok 
bekerüljenek a szakmai vérkeringésbe.

Visszatérő vendég a fesztiválon a Bütyök 
Színjátszoda, amelyben állami gondozott 
gyerekek és hajléktalanok játszanak. Ezt a 
társulatot, és a most járványügyi okokból 
csak egy kisfi lmmel bejelentkező, hajlék-
talanokból álló AHA Társulatot is Füsti 
Molnár Sándor (Fecske) vezeti. Igyekszik 
mindig olyan darabokat választani, amelyek 
valamilyen módon rezonálnak a játszók éle-
tére. Emlékezetes előadásuk volt például a 
Sokan voltunk. Most A kék madarat hozták 
el Vasvárra. A tőlük megszokotthoz képest 
kissé kevésbé kiérlelt, de nagyon szimpati-
kus játékot láthattunk.

Először volt jelen a mindössze egy éve 
alakult Színjátszók Egervári Grémiuma Ily-
lyés Gyula Tűvétevők című komédiájával. 
A társulat a Nemzeti Színház által meghir-
detett Pajtaszínházi Program keretében jött 
létre. Mentor-rendezőként Ecsedi Erzsébet, 
a Hevesi Sándor Színház színművésze segí-
tette a munkájukat. Keze nyoma, igényessé-
ge, elhivatottsága tükröződik az előadáson. 
A főszerepre nagyon jó választás volt a Za-
laegerszegen hivatásos szónokként ismert 
Horváthné Bence Irén, aki hiteles jelenlét-
tel, nagy kedvvel jelenítette meg a Gazda-
asszonyt. A társulat remélhetőleg nem elég-
szik meg egyetlen előadással, és folytatják a 
munkát, hiszen a Pajtaszínházi Programnak 
éppen abban állhat a jelentősége, hogy hosz-
szabb távra tervező színjátszó közösségek 
indulhatnak el a segítségével.

A békéscsabai Féling Színház általában 
kortárs magyar darabokat állít színpadra. 
Idén Szigethy András Pilátus az ügyészség 
előtt, avagy a birodalmi ember vallomá-
sa című darabjának saját átiratával jöttek 
a fesztiválra, amit Tiszta kézzel? címmel 
játszanak, Hanusz Norbert rendezésében. 
Pilátus, Kajafás és Jézus vitázik egy bíró-
sági tárgyalóteremben. Az előadás merész 
vállalkozás, hiszen más bírósági drámákban 
fordulatok, feltáruló titkok hoznak mozgal-
masságot ebbe a statikus alaphelyzetbe, itt 
viszont szószínházat hallunk, a színészek-
nek kell a saját monológjaikban megterem-
teni ezt a drámaiságot. Az előadás felveti azt 
a kérdést is, hogy mennyire kell ragaszkod-
ni egy valódi bírósági tárgyalás kereteihez, 
és mennyire lehet elemelkedni attól. Vasvá-
ron egy ígéretes, sok jó megoldást és színé-
szi értéket felmutató, köztes állapotát láttuk. 
Ahogy a szakmai beszélgetésen is kiderült, 
az alkotók nyitottak arra, hogy tovább dol-
gozzanak az előadáson.

A lazább program lehetőséget adott arra 
is, hogy a fesztiválon tarthassák meg a helyi 
színjátszó csoport, a Vasvári Játékszín egyik 
tagja, Farkas Péter által előadott egyszemé-
lyes komédia, A hetvenkedő katona főpró-
báját. A verses monodráma a szalmabábbal 
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harcoló, magát hősnek látó katonáról nagy 
kihívás, a közönség előtti megmutatkozás 
pedig remélhetőleg újabb lendületet ad az 
előadásba már eddig is sok munkát fektető 
Farkas Péternek.

A pápai Szó és Kép Színpadtól már több 
előadást is láthattunk Vasváron, idén a Há-
rom kívánság című népmese átdolgozást 
hozták el. A csapatot vezető Csukárdi Sán-
dor igen jó érzékkel írja át verses formába 
a népmeséket, így volt ez most is. Ötletes 
díszlettel, jóízű játékkal állították színpadra 
az ezúttal inkább felnőtteknek szóló mesét.

Remek zárása volt a fesztiválnak Sinkó 
Adrienn és Polnischné Petrovics Krisz-
tina kortárs költészeti performansza, az 
Antibeavatás. (Monogramjaikból állították 
össze a S.A.P.P.K.A nevet, amivel az al-
kalmi társulást megjelölték.) Mindketten 
színjátszó csoportot vezetnek, rendeznek, 
ezúttal azonban valami másra vállalkoztak: 
Sinkó Adrienn verseit juttatták el a nézők-
höz versszínházi eszközökkel. Ezek a ver-
sek klasszikus metrumokban a máról szól-
nak, ezen belül életünk felszínesebb, én- és 
médiacentrikus oldaláról, mégpedig egy 
valóságosabb és mélyebb értékrend szem-
szögéből. Mégsem ítélkezve, inkább meg-
mutatva például Ágnes asszony mai, minél 
több követőért ácsingózó, instagram-lázban 
égő arcát. Az egyik csúcspont, ahogy Sinkó 
Adrienn ezt a ballada parafrázist elmondja. 
Petrovics Krisztina játékmódja a humort és 
az iróniát is becsempészi a játékba, amely-
hez egyszerű, mégis jelentéses eszközöket 
(létra, vödör, műanyagszemét) használnak.

A fesztivál hagyományai közé tartozik 
az is, hogy a Vasvár környéki falvakba is 
elviszik az előadásokat. Idén erre is szű-
kebb körben került sor, de a hagyomány e 
tekintetben sem szakadt meg: Alsóújlakra 
és Andrásfára utazott egy-egy csoport.

Egy hét és az egyre romló járványsta-
tisztikák távlatából visszagondolva erre a 
három napra, akik ott voltunk, azt hiszem, 
mind hálásak vagyunk azért, hogy ez az élő 
találkozás egymással és a színházzal, ha 
szűkebb körben és halkabban is, de megtör-
ténhetett. És éppen azért, mert most jobban 
látjuk az értékét, a következő évit még job-
ban várjuk.

Vasvári Színjátszó Fesztivál, október 16–18.
Turbuly Lilla

Példamutatóan egyedülálló
Példamutatóan egyedülállónak tartották 

a színjátszó fesztiválon fellépő csoportok a 
Nagy Gáspár Művelődési Központ szervező 
és áldozatos, elhivatott munkáját. Az intéz-
mény szigorú egészségvédelmi szabályo-
kat írt elő, amiket betartatott a fesztiválon 
résztvevőkkel. Volt, hogy egyes csoportok 
az utolsó pillanatban mondták le a szereplé-
süket betegség, vagy kontakt személy eseté-
ben elrendelt karantén miatt. Gergye Rezső 
igazgató olyan gyorsan cikázva intézte a 
folyamatosan változó ügyeket a fesztiválon, 
hogy nekünk is csak pár percre sikerült leül-
tetnünk és kérdezünk őt.

– A nyári fesztivált a covid felülírta és a 
mostani őszit is…majdnem.

– Márciusban, áprilisban el kellett dönte-
ni, hogy pár hét alatt nem lehet megszervez-
ni egy ilyen színtű fesztivált – emlékezett 
Gergye Rezső.

– Amikor lefújtuk a rendezvényt, már 
előtte azt is kijelentettük, hogy idén nem 
lesz nemzetközi a programsorozat. Annak 
ellenére, hogy február végéig 14 külföldi 
csoport – Dél-Amerikától Afrikán keresz-
tül Ázsiáig – szeretett volna részt venni a 
vasvári fesztiválon, s várt arra, melyik meg-
keresésre bólintunk rá. Mexikó, Argentína, 
Spanyolország, Irán, Marokkó egyes cso-
portjai is beneveztek hozzánk, mi ebből ma-
ximum hármat vállaltuk volna el, s az utazás 
költségeit a csoportoknak kellett volna áll-
niuk. A külföldek kiesése után maradt még 
15 csoport augusztus végéig. A színjátszók 
szeptembertől, a második hullám megér-

kezésével kezdték visszamondani a sze-
replésüket. Például a szombathelyi Ferrum 
Színpad tagjai között és a bükieknél sem 
volt beteg, de a kontakt személyek miatti 
karantén sajnálatosan arra kényszerítette 
őket, hogy lemondják a vasvári szereplést. 
Az aktuális programtáblánkat folyamatosan 
frissítjük. A csoportokat arra kértük, hogy 
készítsenek kisfi lmeket. Egészen zseniáli-
sak is születtek: van fél órás és 30 másod-
perces kisfi lm is, amelyeket a szünetekben 
levetítünk.

– Kik voltak a zsűri tagjai?
– Szűcs Katalin Ágnes színikritikus, 

Turbuly Lilla költő, kritikus, Regős János 
színész, rendező, Nagy Gábor, a Soltis 
igazgatója, Pápai László rendező, Pataki 
András, a soproni színház igazgatója, Lázár 
Péter drámapedagógus és Fülöp Géza újság-
író.

– Milyen intézkedéseket vezettek be a jár-
vány megfékezése érdekében?

– Újabb és újabb fékeket teszünk be a 
rendezvénybe, például étkezésnél előre 
csomagolt ételt kapnak a játszók és minden 
csoportnak külön helyiségben kell azt elfo-
gyasztania. Nem kell szólni a maszkviselés-
re. Amit lehetett, mi mindent elkövettünk. 
Vigyázni kell az egészségre, de élni is kell. 
A facebook oldalunkra rákattintók például 
betekinthetnek egyes előadásokba. Díjmen-
tes a fesztivál, vannak nézők, azonban előre 
regisztrálni kellett az esetleges kontakt ku-
tatás miatt. A kolostorölelést megcsináljuk 
idén is, ott is tartjuk a távolságot!

A fesztivál díjai
Női főszereplő: Szemesi Csenge – Rábl 

Színpad és Zenei Közösség, Baja
Női szereplő: Horvátné Bence Irén – 

Színjátszók Egervári Grémiuma
Férfi  szereplő: Vaszkó Viktor – Féling 

Színház, Békéscsaba
Különdíj 1.: Csukárdi Sándor – a mese 

színpadra alkalmazásáért
Különdíj 2.: Féling Színház – Gondolat-

ébresztő és társadalmi érzékenységet 
sugárzó előadásért

Különdíj 3.: S.A.P.K.A. – Kortárs köl-
tészet igényes színpadi megszólalta-
tásáért

Vándordíj: Rábl Színpad és Zenei Kö-
zösség, Baja

Fesztiváldíj: Rábl Színpad és Zenei Kö-
zösség, Baja

Minősítések:
• Rábl Színpad és Zenei Közösség, 

Baja – Rém hangosan és irtó közel – 
ARANY

• Féling Színház, Békéscsaba – Tiszta 
kézzel? – EZÜST

• S.A.P.K.A., Kőszeg – Antibeavatás – 
EZÜST

• Színjátszók Egervári Grémiuma 
(SZEG) – Tűvé-tevők – BRONZ

• Szó és Kép Színpad, Pápa – Három 
kívánság – BRONZ

• Bütyök Színjátszoda, Tatabánya – A 
kék madár – MINŐSÍTETT

Vasvár az interneten:
www.vasvar.hu
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Koszorúzás és díjátadó
Az október 23-ai városi ünnepségen átadták az elismeréseket

Az október 23-i városi megemlékezésen 
a Himnuszt követően koszorút helyezett el 
V. Németh Zsolt miniszteri biztos, térségünk 
országgyűlési képviselője, valamint Vasvár 
Város Önkormányzata nevében: Tóth Balázs 
polgármester. A Vas Megyei Kormányhiva-
tal Vasvári Járási Hivatala nevében Tausztné 
Vincze Edit hivatalvezető és Somogyiné 
Jakab Ildikó hivatalvezető-helyettes helyez-
te el az emlékezés virágait. A FIDESZ Ma-

gyar Polgári Szövetség Vasvári Szervezete 
nevében Kovács Tilda és Tóthné Várnagy 
Mária Zsuzsanna, a Jobbik Magyarorszá-
gért Mozgalmat képviselve Frigy József, a 
Vasvári Alapszervezet vezetője és Balassa 
Péter, Vas- és Győr-Sopron megyei igazgató 
koszorúzott. A Ficánkoló Óvoda és Mocorgó 
Bölcsőde nevében Barabás Istvánné intéz-
ményvezető és Bozzai Nóra intézményve-
zető-helyettes emlékezett, míg Séllei László 
elnök az Önkormányzati Tűzoltóság, Bozzai 
Lajos egyesületi elnök a Vasvári Önkéntes 

Tűzoltó és Polgárőr Egyesület képviseleté-
ben helyezte el a megemlékezés koszorúit. 
A Sánc Kulturális és Turisztikai Egyesület 
nevében Rajner Ágota, Márton Hajnalka és 
Szalai Kornélia koszorúztak. Az ’56-os vas-
vári forradalmárokat Gerencsér József képvi-
selte, ő helyezte el az emlékműnél a koszorút.

A város szintén e téren állított emléket 
a vasvári 1956-os események vezetőjének: 
Puskás Sándor, egykori kántor-tanítónak. 
Az ő emléktáblájánál Tóth Balázs polgár-
mester helyezett el koszorút.

Díjátadó
Vasvár Város Önkormányzata Képvi-

selő-testülete minden évben kitüntetése-
ket adományoz azoknak a személyeknek, 
közösségeknek, akik a város fejlesztésé-
ben, gazdasági, tudományos, művészeti, 
kulturális életében, vagy egyéb területen a 
közösség javára kifejtett eredményes tevé-
kenységükkel a várost tiszteletre méltóan 
szolgálják, vagy szolgálták. Az elismeréssel 
járó oklevelet és emlékplakettet Tóth Ba-
lázs, Vasvár város polgármestere adta át a 
kitüntetetteknek.

„Vasvár Város Önkormányzatának a 
Közszolgálatért Alapított Barabás István 
Díjjal” tüntették ki a Vasvári Szociális és 
Gyermekjóléti Központ Vasváron felada-
tot ellátó munkatársait, Gerencsér Lász-
lót, Szücs Lajost, Varga Istvánt.

A Vasvári Szociális és Gyermekjóléti 
Központot a Vasi Hegyhát 23 településé-
nek Önkormányzati Társulása alapította 
2009-ben. Az intézmény egyik fő feladata a 
szociális alapellátás, ami a szociális étkez-
tetésből, házi segítségnyújtásból és az idő-
sek nappali ellátásából áll. Vasváron nyolc 
dolgozó segíti az idős, beteg, elesett em-
berek otthoni ellátását, gondozását, ügyeik 
intézését, igény szerinti napi egyszeri meleg 
étkeztetésének biztosítását.

A koronavírus-járvány első hullámának 
időszakában az intézmény dolgozói a vá-
rosunkat is érintő többletfeladatokat lelki-
ismerettel végezték. Bevásároltak, gyógy-
szereket váltottak ki és hivatalos ügyeket 

intéztek a városlakók számára. Mindemel-
lett az idősek házi gondozása is folyamatos 
volt ezen nehéz időszakban is, nem maradt 
el egyetlen munkanapon sem az ellátásuk. 
Az intézmény feladatellátása járási szintű, 
Vasvár mellett a térség falvaiban dolgozó 
házi gondozónők munkájának koordinálása 
is az intézményvezető feladatai közé tarto-
zik. A járványhelyzet idején nagy szakmai 
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kihívást jelentett az intézmény számára a 
minőségi munka végzése. Az intézményve-
zető a beszerzési nehézségek ellenére mind 
az ellátottak, mind a feladatellátók védelmét 
szem előtt tartva biztosította a védőeszközö-
ket, maszkokat, fertőtlenítőszereket.

A városlakók érdekében végzett munká-
juk méltó elismerése a városi kitüntetés.

Gerencsér László 1950-ben született Al-
sóújlakon. 1964-68 között a Vasvári Béri 
Balogh Ádám Gimnázium tanulója volt. 
Középiskolai tanulmányai idején az iskola 
atlétika csapatában sportolt.

1968-tól munkába állt a Zöldfa étterem-
ben, közben levelezőn elvégezte a vendég-
látó ipari szakközépiskolát.

1981-től a Vasúti Vendéglő bérlőjeként 
folytatta szakmáját. Már ekkortól szoros a 
kötődése a vasvári labdarúgáshoz, amelyet 
jól szemléltet a vendéglő egyik falát beborí-
tó tablóképek sora is.

Nemcsak a vendéglátásban (mely során 
hazai mérkőzés főzés nélkül soha nem zajlott 
le), de a szponzorálásban is számíthattak rá.

1995-ben vásárolta meg az üzletet, 1997-
ben feleségével megépíttették a kerthelyiséget.

Ezen évek alatt az egyesület elnöki tisz-
tét is betöltötte.

A szurkolói igények kielégítésére közös 
fi nanszírozással sportbüfét hoztak létre, 
mely azóta a csapat tulajdonába került.

Gerencsér László neve egybeforrt a szép 
időket megért Vasúti Sport Vendéglő nevé-
vel, öregbítve városunk hírnevét.

Szücs Lajos 1946-ban született Vasváron 
régi iparos családban. Édesapja cipőfelső-
rész-készítő kisüzemét 1956-ban számolták 
fel végelegesen a hatóságok. A család azon-
ban mindhárom gyermekét tovább taníttatta. 
Lajos középiskolai tanulmányait a vasvári 
Béri Balogh Ádám Gimnáziumban végezte.

17 éves korában már a felnőtt labdarúgó 
csapat tagja volt, de részt vett a néptánccso-
port munkájában is.

A gimnázium elvégzése után a víz-, gáz- 
és központi fűtés szerelő szakmát tanulta ki.

1968-ban, 52 évvel ezelőtt Püspökmol-
náriba nősült. 1973-ban költöztek vissza 
Vasvárra. Ekkor az ÉGÁZ körzeti szerelő-
je lett, folyamatosan építve a megbízható, 
mindig gyorsan segítő szakember hírnevét.

Budapesti cégek márkaszervizeseként is 
tevékenykedett.

A ’80-as évek végére összefogva a labda-
rúgás támogatóit, vezetésével megalakítot-
ták a Vasvári Labdarúgó Baráti Kört, ahol 
szisztematikus reklám- és szponzorszerve-
zői munkát végeztek.

A ’90-es évek elején a kispadra is felke-
rült, az edző állandó segítőjeként. Szakmá-
jából adódóan ráadásul az öltözők technikai 
feltételeinek biztosításához a karbantartás is 
reá várt kötetlen igénybevétellel. 1991-től 
sikerült a családi hagyományt követve önál-
ló vállalkozást indítania, melyben a munka-
erkölcs maradt a régi.

Szücs Lajos szakmai felkészültsége és 
önzetlen sportszeretete méltán adhat példát 
a jövő generációinak.

Varga István 1947-ben született Vasvá-
ron, tősgyökeres helyi családban. Korán 
elveszített édesapja 1938-1952. között a 
labdarúgó csapat edzője, egyben szakosz-
tályvezetője volt.

Az ifjú István néhány évig kapusként sze-
repelt az utánpótlás és felnőtt csapatban, de se-
gítőként mindig a csapat körül tevékenykedett.

1982-85. között a serdülő csapat edzője 
volt, több, a labdarúgás mellett azóta is el-
kötelezett fi atalt nevelve. E korosztály ké-
sőbb 1992-ben felnőtt bajnokságot nyert.

Sportköri elnöksége alatt alakult meg 
az országos eredményeket is elért birkózó 
szakosztály, és elindult a teremlabdarúgó 
tornák hagyománya. Emellett újdonság volt 
a külföldi vendégszereplés szervezése, mely 
néhány évig kölcsönösen működött.

Munkahelyei mindig Vasvárhoz kötöt-
ték. A Közútkezelő Vasvári Üzemmérnök-
ségén középvezetőként eltöltött 20 év után, 
1996-ban alapította meg az útépítő családi 
vállalkozást. E szakmai profi l bőven adott 
lehetőséget a Sportkör körüli fejlesztések 
megvalósítására, természetesen ez szpon-
zori tevékenységgel is együtt járt. Ahogy a 
hőskorban a vezetőség saját fűnyíróit vetet-
te be, úgy a pályák hengerezését ma vállal-
kozása végzi önzetlenül.

Varga István életútja a szorgalom és a 
lokálpatriotizmus szép példája számunkra.

A város képviselő-testülete szeptembe-
ri ülésén döntött arról, hogy hagyomány-
teremtő szándékkal, évente oklevéllel és 
vásárlási utalvánnyal ismeri el azon ma-
gánszemélyek, cégek, intézmények, közös-
ségek önkéntes munkáját, akik környezetük 
alakításával, gondozásával hozzájárulnak a 
város közterületeinek szebbé tételéhez, vi-
rágosításához.

Az idei évben a képviselő-testület elis-
merésében részesült:

Fülöp Lászlóné Vasvár, Petőfi  S. u. 1. 
III/9. szám alatti lakos, aki a Petőfi  S. u. 1. 
szám előtti közterület önkéntes gondozásá-
val kiemelkedően hozzájárult Vasvár tiszta, 
rendezett virágosított arculatához.

Elismerésben részesítette továbbá a kép-
viselő-testület Kovács Lajost és nejét, Ko-
vács Klaudiát Vasvár, Kismákfa u 62. szám 
alatti lakosokat az ingatlanuk előtti hősi 
emlékmű és annak közvetlen környezete 
önkéntes gondozásáért, mellyel kiemelke-
dően hozzájárultak a város tiszta, rendezett 
virágosított arculatához.

Az elismerésekhez gratulálunk!
Laki László képgalériája a vasvar.hu ol-

dalon tekinthető meg.

Virulásra hívó 
meghívó

Gergye Rezső Virulás most és mindörökké 
című kötetének november 6-án, pénteken 
18 órakor lesz a bemutatója a Vasvári Béke-
házban. A könyvbemutatón megjelenteket 
– akiket az egészségügyi szabályok betar-
tására kérnek – dr. Pataky Pál köszönti. Az 
eseményen közreműködnek a vasvári szín-
játszók és a Tarisznyás együttes tagjai.
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Jubilált a Tarisznyások Együttes
Vasvár kulturális sokszínűségének jel-

lemzője a zenekarok átlag feletti száma a 
legváltozatosabb műfajokban. Közülük a 
Tarisznyások Együttes október 10-én kon-
certtel ünnepelte harminc éves jubileumát 
a Nagy Gáspár Művelődési Központban.

„Pontos az emlékem a megalakulás pil-
lanatáról.1990 november 26-án Gergye 
Rezső, a vasvári művelődési központ igaz-
gatója hívott össze kettőnket. Pados Zsolttal 
addig nem ismertük egymást. Egy ünnepi 
könyvhétre kellett gyermek műsort össze-
állítanunk.” – mesélte a kezdetekről Kiss 
Attila zenekarvezető a közönségnek.

Tarisznya Duó néven meg is alakultak. 
Ebből formálódott a Pados Zsolt, Molnár 
András, Kiss Attila alkotta mai Tarisznyá-
sok Együttes. A jelenlegi felállásban 2004 
óta játszanak. Eleinte a vasi Hegyhát falva-
iban koncerteztek gyermekközönség előtt. 
Később kibővítették műsorukat, amely 
mára minden korosztálynak szól.

A jubileumi est háziasszonya, Kovács 
Tilda nyugalmazott polgármester volt, aki 
számos adalékkal szolgált az együttes tör-
ténetéhez. Több "Tarisznyás" elismerésre 
is felhívta a fi gyelmet, köztük a diósgyőri 
Kaláka Folkfesztivál Különdíjára vagy a Dr. 
Kiss Gyula Kulturális Egyesület a "Közös-
ségi Kultúráért" elismerő oklevélre.

„A megye szinte minden településén, 
valamint országhatáron innen és túl sok he-
lyen felléptek. Most visszatértek a kiinduló-
ponthoz és mi nagy örömmel fogadjuk őket. 
Éljük meg közösen velük ezt az ünnepet!” 
– mondta lelkesen Kovács Tilda.

Kiss Attila együttesvezető a jubileumi 
műsor koncepciójáról még elmondta elöljá-
róban: nagyon nehéz harminc év terméséből 
válogatni, hisz minden megzenésített vers 
hozzánőtt a szívükhöz. A koncertre a ré-
gebben megzenésített versek mellett a most 
repertoárba kerülőkből is válogattak. Sőt 
olyan dalt is hoztak a vasvári közönségnek, 
amely itt debütált először.

Több, az együttesben korábban közre-
működő zenészt is visszahívtak, így bővült 
ki a három fős zenekar az est végére hét 
tagúvá. A koncert Weöres Sándor megze-
nésített versével kezdődött és végződött is. 
Közte szerelmes verseket, évszakokat fel-
dolgozó blokkok is hangzottak.

A „leg”-ek blokkjában például a legelő-
ször megzenésített és a legtöbbet játszott dal 
is elhangzott. Előbbi Ratkó József Hazám 
című verse volt. A legtöbbször pedig Zelk 
Zoltán Tavaszi dalát játszották. Ennek refrén-
jét közösen énekelte az együttes a közönség-

gel, akiket egyáltalán nem volt nehéz rávenni, 
hogy ezzel a zenekar alkalmi tagjai legyenek.

Az együttes tagjainak kedvenc verseiből 
összeállított blokk is a műsor része volt, 
majd a megzenésített szerelmes versek kö-
vetkeztek Petőfi től Varró Daniig. A záró 
blokkban az évszakok, az ősz, a tavasz és a 
tél adtak tematikát a műsornak. A zenészek 
közül először Schönberger Zoltánt hívták 
be közreműködőként ütős hangszereivel. 
A sokoldalú zenész 1991-től csatlakozott 
hozzájuk és 1996-ig volta zenekar tagja. A 
kedvenc megzenésített versek blokkban, 
ahol Karinthy és József Attila versek is sze-
repeltek, Gicziné Bejczy Rita lépett be a ze-
nészek körébe, aki énekhangjával, vokállal 
csatlakozott az esthez. Svertsits Tamás, ali-
as Bubu volt az újabb csatlakozó, billentyűs 
hangszerrel. Ő 1992-ben lépett be a zene-
karba basszusgitárral, most zongorával mű-
ködött közre a „legek” blokkban. A zenekar 
szeretettel emlékezett Dévay Gézára is. „Ő 
már nem lehet közöttünk, de szintén meg-
határozó tagunk volt egy időben.”- mondta 
Kiss Attila. A képzett zenész, zenetanár he-
gedűvel működött közre a koncerteken, sőt 
zenéket is szerzett. „Humoros beszólásaival 
ő volt a zenekar jókedv-felelőse. Fontos tag, 
igazi poén ember volt.”-emlékezett vissza 
Dévay Gézára az együttesvezető. Csatlako-
zott még az idők során a Tarisznyásokhoz 
Smidt Ibolya, őróla sem feledkeztek el a 
tagok felsorolásában. A legek és a kedvenc 
megzenésített versek, valamint a szerelmes 
versek blokk után az együttes az évszakokra 

váltott. Az ősz, a tavasz és a tél témakörében 
megzenésített magyar versek sora követke-
zett, de bordal is része volt a műsornak.

A zenekar utolsó belépője Kiss Lajos 
volt, akivel Kiss Attila zenekarvezető tu-
lajdonképpen már óvodában együtt zenélt 

tollasütő-gitárokon. Az élet úgy hozta, hogy 
mindketten igazi gitárra változtatták a tollas 
ütőjüket. Kiss Lajos gitárral, majd más pen-
getős hangszerekkel színesítette az esten a 
zenekari hangzást. Kapornakiné Mozsár 
Anikó Vasvárhoz írt versének megzenésített 
változata szintén nagy sikerrel debütált.

„Eltelt a harminc év hamar! Köszönjük 
a közönségnek, hogy kitartottak mellettük, 
lelkesítettek bennünket tapsukkal. Köszönet 
a szervezőknek, hogy meghívtak bennünket 
koncertekre. A családtagoknak a türelemért 
hála, hogy próbálhattunk, fellépésekre jár-
hattunk, ezt támogatták.” -sorolta Kiss At-
tila, aki megköszönte a Nagy Gáspár Mű-
velődési Központnak is, hogy befogadták a 
rendezvényüket ebben a nehéz járványügyi 
időszakban is.

„Köszönöm Kovács Tildának, hogy 
megint a jubileumi programunk háziasszo-
nya volt, Bandi, Zsolti, köszönöm a harminc 
év barátságot! – mondta a zárószám előtt 
még a zenekarvezető.

A koncert tehát egy Weöres Sándor meg-
zenésített verssel kezdődött, ezzel is zárult. 
No meg egy ráadás számmal a disznóölésről, 
ami szintén sokak kedvencének bizonyult.

A vastaps után Tóth Balázs polgármes-
ter beszédében úgy fogalmazott: köszönet a 
Tarisznyásoknak, hogy jó példát mutatnak 
arra, milyen fontosak a gyökerek az ember 
számára. A virtuális térből Gergye Rezső 
igazgató is csatlakozott az esthez. „A Nagy 
Gáspár Művelődési Központ legyen to-
vábbra is az otthonotok. Ahogy eddig is az 
volt, boldog szülinapot!” – üzente az intéz-
ményvezető. Egy tarisznyát is küldött a Ta-
risznyásoknak, benne az együttesnek szánt 
jelképes ajándékokkal. Ezt a munkatársai 
adták át a zenekarnak az eseményen. A kö-
szöntések után a pontot az í-re egy nagy ün-
nepi torta tette fel, amelyet a várostól kap-
tak a Tarisznyások. A program fogadással, 
beszélgetéssel, közös múltidézéssel zárult.

Pogács Mónika
Laki László képgalériája a vasvar.hu oldalon
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Capella Savaria koncert
Michael Haydn – W.A. Mozart: G-dúr 

szimfóniáját, Haydn: G-dúr hegedűver-
senyét és D-dúr szimfóniáját is hallhatta 
a vasvári közönség a Capella Savaria ok-
tóberi, vasvári hangversenyén. Az együt-
tes művészeti vezetője: Kalló Zsolt.

A Capella Savaria a legrégebbi, korhű 
hangszereken játszó kamarazenekar Ma-
gyarországon. 1981-ben alakult Szom-
bathelyen. Újító törekvései nagy feltűnést 
keltettek a zenei életben. Céljául a barokk 
és a klasszikus zene korhű előadását tűzte 
ki, felhasználva a kor dokumentumait. Az 
alapító művészeti vezető, Németh Pál után 
1999-től Kalló Zsolt, a zenekar koncert-
mestere irányítja az együttest. Hangszereik 
eredeti XVIII. századi mesterek munkái, 
vagy ezek másolatai. Előadásukban kamara 

és zenekari darabok, operák, oratórikus mű-
vek hallhatók. Több mint 70 hanglemezük 
készült, melyek közül öt elnyerte az „Év 
hanglemeze” díjat. Felvételeiket a Hun-
garoton, a Quintana, a Harmonia Mundi, 
a Dynamic, a Naxos, és a Dorian Records 

cégek adták ki. Opera- és Passió sorozatuk 
karmestere, Nicholas McGegan 13 lemez-
felvételt készített a Capella Savariával. 
Emellett igazi ritkaságok is megtalálhatók 
lemezeiken: magyar művek a XVIII. szá-
zadból, Druschetzky, Roman, A. Scarlatti, 
B. Marcello, Telemann, Werner, Naudot, 
Rameau, Fasch és Muffat művei. Ma-
gyarországon kívül 22 európai országban, 
Észak- és Dél-Amerikában, valamint Izrael-

ben adtak hangversenyt. A magyar régizene 
fesztiválok (Sopron, Fertőd, Budapest, 
Zemplén) elmaradhatatlan résztvevői, de 
megfordultak már Brugge, Innsbruck, Re-
gensburg, Göttingen, Halle, Utrecht, Zerbst 
hasonló rendezvényein is. Gyakran hallhat-

juk őket rádió- és televízió műsorokban. A 
zenekart 1991-ben a megtisztelő Liszt-díj-
jal tüntették ki, 2006-ban pedig – a zene-
kar fennállásának 25 éves évfordulóján – a 
Prima Primissima szakmai és közönségdíját 
is nekik ítélték Vas megyében. A kanadai 
Opus Magazine így ír róluk: „Európa egyik 
legjobb zenekara. Erről győződhettek meg 
a helyiek is.

Laki László képgalériája a vasvar.hu oldalon

Elkészült az aszfaltfestés
A Béke utcai óvoda-bölcsőde járdáján el-
készült az aszfaltfestés, amin a gyerekek 
szívesen játszanak. Köszönjük a szülők 
munkáját: Joóné Huller Beátának, Né-
meth Renátának és Szalai Évának.
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Imádság járvány idején
Uram, eléd hozzuk betegeinket – vi-

gasztalásért és gyógyulásért fohászko-
dunk.

Legyél közel a szenvedőkhöz, főleg a 
haldoklókhoz.

Vigasztald a szomorkodókat.
Adj bölcsességet és energiát az orvo-

soknak, kutatóknak; erőt minden nővér-
nek és betegápolónak ehhez a különösen 
nagy terheléshez.

Imádkozunk mindazokért, akik szen-
vednek a pániktól. Mindazokért, akiket 
legyőz a félelem. Imádkozunk a viharban 
békességért, tisztánlátásért.

Imádkozunk azokért, akik nagy anyagi 
károkat szenvednek, vagy ettől kell tarta-
niuk.

Jóságos Atyánk, mindenkit eléd ho-
zunk, akiknek karanténban kell lenniük, 

magányosak és senkit nem tudnak átölel-
ni. Töltsd el szívüket szelídségeddel.

És igen, kérünk azért, hogy ez a jár-
vány visszahúzódjon, a számok csökken-
jenek, újra minden a régi lehessen.

Tégy minket hálássá minden egészsé-
ges napunkért.

Ne engedd, hogy elfelejtsük, hogy az 
életünk ajándék. Hogy egyszer meg fo-
gunk halni és nem tudunk mindent kont-
rollálni. Hogy csak Te vagy örök. Hogy az 
életben annyi lényegtelen dolog van, ami 
gyakran túl hangosnak és fontosnak tűnik.

Tégy minket hálássá mindazért, amit 
krízisek nélkül olyan könnyen fi gyelmen 
kívül hagyunk.

Bízunk Benned. Köszönjük.
Johannes Hartlnak, az Imádság Háza 

alapítójának imája

Kedves Jegyespár!
A múlt havi Vasvári Újságban megje-

lent anyakönyvi hírek szerint sok vasvári 
fi atal pár házasodott össze, közülük né-
hányan plébániánk kedves ismerősei, hisz 
templomi esküvőjük volt, és részt vettek 
jegyesoktatáson is.

Ha a szívetek azt súgja, hogy Isten előtt 
is megerősítenétek eskütöket, de bizonyta-
lanságot okoz, mi is az a jegyesoktatás, akkor 
kérünk, olvassátok el sorainkat!

A 2020-as év volt az első a plébánián, 
hogy csoportos, atyák és házaspárként miál-
talunk vezetett jegyesoktató kurzust szervez-
tünk közösségi termünkben.

Kötetlen, vidám hangulatú találkozások 
voltak ezek, ahol a jegyespárok beszélge-
tések, játékok, vetítések során a házasság, a 
párkapcsolat keresztény lelkiségével ismer-
kedtek.

Beszélgettünk a szeretetről, konfl iktuske-
zelésről, kommunikációról, megbocsátásról, 
házasság szentségéről, a kapcsolat ápolásá-
ról, a Biblia erre vonatkozó tanácsairól.

Íme néhány gondolat ízelítőül, melyeket 
a résztvevő jegyespárok fogalmaztak meg a 
kurzus elején illetve végén.

Mit vársz a képzéstől:
– „a hosszú házasság alapjait”
– „boldogságot, vidámságot, útmutatást”
– „papjaink megismerését”
– „felkészítést a házasságra”
– „összhangba kerüljünk még jobban”
– „szertartás menetének megismerése”
Mit kaptál a képzéstől:
– „jobban megismertem magam és a pá-

romat”
– „türelem fontossága, megértés egymás 

iránt, összetartozás erősítése”
– „valláshoz való közeledést”
– „emlék, amire visszatekintve eszünkbe 

jutnak a tanultak, és könnyebb átvészelni a 
nehéz időket”

– „sok jó embert ismerhettünk meg, út-
mutatást a jövőre nézve”

Azt valljuk, ahhoz, hogy az esküvő nap-
ja a legszebb legyen, nem csak részletekbe 
menő szervezés és anyagi áldozat szükséges, 
hanem lelki felkészülés is. Megismerkedni 
olyan párkapcsolati, vallási témákkal, ame-
lyekről nem gondoltátok, hogy fontosak, és 
elmélyülni olyan kérdésekben, amelyek már 
foglalkoztattak benneteket.

Ehhez szeretnénk segítségünket felajánla-
ni és várunk Benneteket szeretettel. Kérjük, 
februárig jelentkezzetek a plébánián!

Baranyai Gábor és Hajni
a plébánia jegyesoktató házaspárja

„Ezért hagyja el a férfi  apját és anyját, ragaszkodik feleségéhez,
és lesznek ketten egy testté.

Úgyhogy már nem két test, hanem egy.
Amit tehát az Isten egybekötött, ember azt el ne válassza.” (Máté 19, 4-6)

Mi csak 
vándorok 
vagyunk

itt a földön
Nem véletlen, hogy két fontos esemény-

nyel kezdjük a novemberi hónapot, Min-
denszentek ünnepével és halottak napjával. 
Ezekben a napokban látható módon ünne-
peljük a teljes Egyházat, mely három részből 
áll: ecclesia militans, az úgynevezet küzdő 
egyház, amely nem más, mint a földön élő, 
az üdvöségért még harcolók közössége, az 
ecclesia patiens vagy a szenvedő egyház, 
azaz a földi élet küzdelmeit már befejezett, 
a tisztitótűzben szenvedők közössége és az 
ecclesia triumphans, a győzelmes egyház, 
vagyis azok, akik már Isten színe látását 
élvezik, másszóval a szentek közössége. E 
három egyház összetartozik.

Nagyon örülök neki, hogy a halottak nap-
ját is különösen és ilyen szép módon ünne-
peljük. Az ünnep hetében szinte minden nap 
egyre több és több virág kerül ki sírjainkra, 
és halottak napjára az egész temető gyer-
tyafényben úszik. Jó látni ilyenkor, hogy a 
családok közösen látogatják meg szerette-
ik sírjait, együtt imádkoznak azokkal, akik 
már a szenvedő vagy a győzelmes egyház-
hoz tartoznak. A halottjainkért, halottjaink-
kal mondott imádság emlékeztessen minket 
arra, ami keresztény hitünk alapja, hogy 
életünk nem tűnik el a halállal, hanem csak 
megváltozik, átalakul reményeink és hitünk 
szerint a teljes Isten-látásra.

D. Bonhoeffer, egy koncentrációs tá-
borban kivégzett evangélikus lelkész a 
következőket írta: „Halál jöjj hát! Az örök 
szabadságba vezető út nagy ünnepe. Halál, 
feszítsd szét mulandó testünk láncait és fa-
lait. Törj világosságot elvakult lelkünkben, 
hogy láthassuk azt, amit itt lent nem látha-
tunk. Szabadság, téged kerestünk oly régóta 
önfegyelmezéseinkben, tetteinkben és cse-
lekvéseinkben. Csak haldoklásra kész éle-
tünkben ismerjük meg Isten arcában, hogy 
mi a halál, hogy a halál az élet kezdete.”

A Mindenszentek és a halottak napjának 
ünnepe arra int bennünket, hogy mi csak 
vándorok vagyunk itt a földön. A szentek 
közösségébe igyekszünk, ahol maga az Is-
ten Fia, Jézus Krisztus az útitársunk. Ő jár 
velünk és előttünk, Ő az út, az igazság és 
az élet.

Imádkozzunk a tisztítótűzben lévő sze-
retteinkért, akik magukért már nem tudnak 
imádkozni, és kérjük szentjeink, mennyben 
lévő szeretteink közbenjárását önmagun-
kért, az egész küzdő egyházért, akik most 
különösen is próbára vagyunk téve kitartá-
sunkban és hitünkben e világjárvány által.

Magung Fransis SVD atya

Egyesületi köszönet
A Vasvári Kisdedóvó Egyesület kö-
szönetet mond a Középiskoláért 
Egyesületnek az adományért, amely-
nek összegét udvari mozgásfejlesz-
tő eszközök beszerzésére fordítjuk. 
Ugyanitt szeretnénk megköszönni a 
tisztelt Lakosságnak adójuk 1%-ának 
felajánlását is!
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Képviselő-testületi ülés
A napirend előtti beszámolóból kide-

rült, hogy az egyik helyi vállalkozáshoz 
kapcsolódóan orosz delegáció érkezett 
az iparterületre. Bíznak a jövőbeli sike-
res együttműködésben. Tóth Balázs pol-
gármester emellett a járványhelyzetről 
is beszélt. Összegezte: minden intézmény 
működik, de a megbetegedésekre és a ka-
ranténra fel kell készülni.

Szándéknyilatkozatot tettek:
a vasvári idősek otthona működtetését
a Szombathelyi Egyházmegye venné át

Az idősotthon több dolgozója is jelen 
volt a testületi ülésen. A polgármester tá-
jékoztatásából kiderült, hogy az ügy - mi-
szerint a Szombathelyi Egyházmegye át-
venné az idősek otthonát - évekre nyúlik 
vissza. Püspök úr a közelmúltban azonban 
megkereste polgármester urat, s a szóbeli 
megerősítést írásbeli is követte. A városve-
zető tájékoztatása szerint: 2004-ben épült 
az idősek otthona, amelyet működtetésre a 
megyei önkormányzatnak adott át a város. 
A megyei önkormányzatok feladatainak 
átszervezése után került az intézmény a 
Szociális és Gyermekvédelmi Főigazgató-
sághoz. Négy éve elvesztette önállóságát és 
a szombathelyi Gagarin úti intézményhez 
csatolták. Dr. Pataky Pál tanácsnok megje-
gyezte, hogy az átszervezéssel kapcsoltban 
kevés információjuk van, de bíznak abban, 
hogy csak jobb lehet a jövőkép a gondozot-
tak és a dolgozók számára.

Beszámoló a Nagy Gáspár Művelődési 
Központ tevékenységéről

Az intézmény ismét részletes, alapos tá-
jékoztatást állított össze a testület számára. 
A beszámoló sok más mellett a Nagy Gás-
pár Művelődési Központ munkaterveivel 
és auditálásával kapcsolatos dokumentu-
mokat is magába foglalta. Gergye Rezső 
kiemelte: a világjárvány alapvetően átírta 
a munkatervben rögzített rendezvényeket, 
ami újszerű, innovatív módszerek keresé-
sére és alkalmazására ösztönözte az intéz-
ményt. A művelődési központ az új kihívá-
soknak erejéhez mérten eleget tudott tenni. 

Dr. Pataky Pál tanácsnok kiemelte, hogy 
ebben az évben a kulturális szféra dolgo-
zói egészen megváltozott körülmények, 
kihívások közt dolgoznak. Gyorsan kellett 
reagálniuk, döntéseket hozniuk, sajnos a bi-
zonytalanságok jövőre is megmaradhatnak. 
Kérte, hogy ezekhez az új kihívásokhoz is 
ugyanolyan színvonalon alkalmazkodjanak. 
A puskaport szárazon kell tartani – idézett 
a tanácsnok Cromwelltől -, majd kitartásra 
buzdította az intézmény dolgozóit. Tóth Ba-
lázs arra kérte az intézményigazgatót, hogy 
a nagyrendezvények programjait jóval előre 
tervezzék meg, mert ha szabad utat kapnak 
tavasszal a programsorozatok, akkor köny-
nyebben lehet nekiállni a szervezésnek. Ezt 
követően a hivatal zavartalan működése és 
a jogszabályok pontos betartása érdekében 
módosítottak egyes önkormányzati rendele-
teket. Elfogadták a gazdálkodással kapcso-
latos munkamegosztás és felelősségvállalás 
rendjét a hivatal és az intézmények között.

Meghosszabbították
a gyógyszertári bérleményt

Önkormányzati bérleményben működik 
a Hegyháti Patika gyógyszertár. Mint az 
ülésen kiderült: bérlője megújítaná az épü-
letrészt és a berendezéseket. A magasabb 
szintű szolgáltatás érdekében komoly fej-
lesztéseket hajtanának végre. A bérleményt 
a következő 10 évre szeretnék bérbe venni, 
de a bérlő az épületre fordítandó felújítási 
költségek egy részére bérleti díj csökkenést 
kért.

A bezárt szakközépiskola épületének 
fűtésjavítása

Nagyon elavult a fűtési rendszer a vég-
leg bezárt középiskolában. Temperáló fűtést 
azonban kell biztosítani az állagmegőrzés 
miatt. A költség 3,7 millió forint lenne, a 
korszerűsítés által immár szakaszolhatóvá 
válna a fűtési rendszer.

Felosztották a civil szervezetek 
támogatására elkülönített pénzalapot
A járvány okozta egyre nehezebb gaz-

dasági helyzet miatt a civil szervezeteknek 

korábban adott 11 millió helyett most 9 
milliót tud kiosztani a város. Megjegyezték: 
rendezvényből is kevesebb van, de a civil 
szervezetekkel kialakított jó kapcsolatot 
meg szeretnék tartani. A civil alap kiosz-
tását egyszer már elhalasztották, most vált 
esedékessé a döntés. A képviselők arra tö-
rekedtek, hogy mindenki kapjon az alap-
ból, de csak a Máltai Szeretetszolgálat és a 
tűzoltók helyi szervezete kapta meg a kért 
teljes összeget.

Álláshirdetés a
Vasvári Városfejlesztési Nonprofi t Kft.

ügyvezetői posztjára
A Vasvári Városfejlesztési Nonprofi t Kft. 

ügyvezetői posztját eddig Pálláné dr. Lakics 
Erika és Varga Zoltán töltötte be, de ők fel-
adati jogkörüket az iparterületi beruházás 
végéig vállalták. Pálláné dr. Lakics Erika  
november 30-án, december 31-ével pedig 
Varga Zoltán mond le, s 2021. januárjától 
egy pályázó ügyvezetője lesz a cégnek.

Helikopterjavítás
a volt TIR területén

Egy cég megvette a volt TIR területét, 
ahol helikopterek javítását fogja végezni a 
vállalkozás. Emellett a testületi ülésen több 
ingatlan, bérlemény jövőjéről döntöttek a 
képviselők.

Nem lesz szilveszteri tűzijáték,
a városi adventet lehetőség szerint

megtartják
Az ülés végén nem kis fejtörést okozott 

a képviselőknek, hogy a pandémia miatt mi 
legyen a nagyon meghitt, szép hagyományra 
visszatekintő adventi sorozattal. Abban álla-
podtak meg, hogy egyelőre nem mondják le 
és az egészségügyi szabályok maximális be-
tartásával megrendezik az adventi vasárna-
pokon a vendégvárót, amelyen például zsí-
ros kenyeret nem osztanak a járványhelyzet 
miatt. A vásári házakat egymástól távolabb 
helyezik. De, ha központilag nem engedé-
lyezik az adventi vásárok megtartását, ak-
kor természetesen a vasvárit sem rendezik 
meg. A szilveszteri tűzijáték elmarad.

Tisztelt Vasváriak!
A járvány második hulláma folyamatosan ter-
jed, amely alól városunk sem kivétel. Telepü-
lésszintű konkrét számadatokat – számomra is 
érthetetlen módon – hivatalosan nem kapunk. 
Közvetett adatokból tudható, hogy Vasváron 
kb. 20–25 fő az igazoltan fertőződtek száma, 
de ez a szám napról napra nő, ezért továbbra 
is az egyéni felelősségen alapuló magatartás 
a legfontosabb megelőző eszköz. Betegen 
senki ne menjen közösségbe! Biztosan egyre 
többen lesznek fertőzöttek, de kérem, őrizzük 

meg higgadtságunkat, senki nem tehet arról, 
ha elkapja a vírust. Az esetek döntő részében 
otthon, enyhe tünetekkel kigyógyulnak belőle 
azok, akik megbetegszenek. Ha valaki mentőt 
lát a városban egy ház előtt, akkor általában 
nem kórházba visznek valakit, hanem csak 
tesztelik. Feleslegesen ne keltsünk pánikot!

Tavasszal sokkal kisebb esetszám mellett 
is leállt az ország, de akkor még semmit nem 
lehetett tudni a vírusról. Ma már sokkal több 
információval és védőfelszereléssel rendel-

kezünk, ezért nem cél a teljeskörű leállás.
A vírushelyzettel még sokáig együtt kell 

élnünk, de akkor tudja közösségünk legköny-
nyebben átvészelni ezt az időszakot, ha meg-
őrizzük nyugalmunkat, kerüljük a túlzott ér-
zelmi megnyilvánulásokat, a pánikkeltést és 
nem másokat hibáztatunk, hanem betartjuk 
az óvintézkedéseket.

Ehhez kérem Mindenkinek az együttmű-
ködését!

Tóth Balázs polgármester
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A Nagy Gáspár Művelődési Központ hírei
• A Költő Hazatér Vers- és Prózamon-

dó Találkozó a járványhelyzetre való tekin-
tettel elmarad.

• A Hegyháti Toborzót 2021. első fél-
évében tartjuk meg.

• November 14-én, 16 órakor: a Kö-
szönjük Magyarország program keretein 
belül: Nő/Véreink címmel zenés utazás a 
történelemben a honfoglalástól napjainkig, 
híres nők szemszögéből. A magyar musi-
cal és rockopera dalaiból (István a király, 
Elizabeth, Valahol Európában, Zrínyi stb.), 
valamint írók, költők írásaiból összeállított 
műsor a nők történelemformáló szerepét 
mutatja be. Előadók: Baranyai Annamária 
és Foki Veronika (Madách Színház)

• November 17-én, 18 órakor: Karády 
zárkája – zenés monodráma a Gyulai Szín-
ház előadásában. Szereplők: Karády Katalin 

− Bartha Boróka; Zongorista − Horváth Zol-
tán Díszlet, jelmez: Márton Erika; Rendezte: 
Béres László. A 110 évvel ezelőtt született, 
30 évvel ezelőtt meghalt Karády Katalint, a 
titokzatos, az ünnepelt, a rajongott, az áhí-
tott dívát ezúttal a Gestapo 525 számú cel-
lájában látjuk és halljuk (még énekelni is!). 
Pedig ez egy „o produkció, / sztárprodukció, 
/ világpremier, / egyedi és megismételhetet-
len produkció, / melyet senki sem láthat a 
két szemével”. Miközben mennyire szeret-
nénk tudni „hogyan kell titokzatosnak lenni, 
/ hogyan kell izgatónak lenni, / rejtélyesnek, 
bestiának, jégkirálynőnek, szivárványnak… 
/ huhh…!” Hogyan lesz a szenvedéstörténet-
ből megváltástörténet?

• November 22-én, 10 órától: KÓTA 
Aranypáva Népzenei Térségi és Országos 
szintű Minősítő

• November 28-án, 16 órakor: Déryné 
Társulat: János vitéz című előadása. A Dé-
ryné Program előadása rendhagyó formában, 
egy óra leforgása alatt mutatja be a nézők 
számára Petőfi  Sándor klasszikusát. Az elő-
adás nem csupán az iskoláskorúak, hanem 
az egész család számára maradandó élményt 
nyújt lendületes, fi atalos játékmódjával.

Nagy lépés kis cipőben
A járványhelyzetre való tekintettel na-

gyon szűk körű összejövetelen adták át a 
Vasvári Ficánkoló Óvoda és Mocorgó Böl-
csőde Ovi-Sport Pályáját október végén. 
A pálya a helyi önkormányzat, a PNH és 
az Ovi-Sport Közhasznú Alapítvány ösz-
szefogásából a társasági adótörvény által 
lehetővé tett sporttámogatásoknak kö-
szönhetően valósulhatott meg. A képvise-
lő-testületben dr. Fabók Tibor képviselő 
szorgalmazta, hogy a város ragadja meg 
ezt a lehetőséget. Az átadón tiszteletét tette 
a Nemzet Sportolójának: Buzánszky Je-
nőnek a fi a, aki a közhasznú alapítvány 
képviseletében volt jelen. Az átadón Ba-
rabás Istvánné óvodavezető megjegyezte, 
hogy a sportpályát örömmel fogadták és 
szívesen használják a gyermekek.

Tóth Balázs polgármester köszöntötte a 
megjelenteket. Ifjabb Buzánszky Jenő örö-
mét fejezte ki, hogy programjuk Vasvárra is 
elért. Tájékoztatása szerint ez a városban az 
első pályájuk, míg a megyében a 24., orszá-
gos szinten pedig a 411., de a határon kívül-
re is terjeszkedtek, így összesen 426 pályát 
létesítettek. A program csaknem ötezer óvo-
dapedagógust ért el, s 50 ezer gyermek hasz-
nálja napi rendszerességgel a pályákat. Mint 
mondta: az alapítványt 2011-ben édesapja, a 

Nemzet Sportolója, Buzánszky Jenő hozta 
létre azzal a céllal, hogy sportág specifi kus 
mozgást tudjanak biztosítani a gyerekeknek. 
Édesapja az MLSZ alelnökeként is nagy 
hangsúlyt fektetett az utánpótlás-nevelésre, 
-gondozásra. Megjegyezte: öröm látniuk a 
gyerekek szemében a csillogást, amikor be-
lépnek ebbe a pici stadionba. Ismertette: az 
alapítvány működését úgy kezdte, hogy a 
labdarúgó szövetség támogatását élvezte. 
Azóta szélesítették a látókörüket és igye-
keztek multifunkcionális irányba elmenni. 
Nagyszerű kapcsolatuk van a vízilabda vagy 
éppen a röplabda szövetséggel is. Felhívta 
a fi gyelmet a TAO-rendszer fontosságára, 
amely által a helyi cégek iparűzési adójukat 
itt, helyben tudják felajánlani és felhasználni.

Tóth Balázs városvezető hozzátette: fur-
csa világot élünk, mert míg az ő korukban 

örültek a fűnek, a fának, a rétnek, addig a mai 
világan a gyerekeket annyi inger éri, hogy a 
sport háttérbe tud szorulni, ezért is kell a tár-
sadalomnak alternatívákkal szolgálnia, eléje 
menni a lehetőségeknek. Kiemelte: példát 
kell mutatni a könnyű időtöltéssel szemben. 
Köszöntetét fejezte ki képviselőtársának: dr. 
Fabók Tibornak, aki szorgalmazta, hogy ezt 
a lehetőséget a város ragadja meg. Hangsú-
lyozta: a beruházás hármas konstrukcióval 
valósult meg: a magyar állam, a városi ön-
kormányzat és a helyi vállalkozások támo-
gatásával tudott megvalósulni. Köszöntetét 
fejezte ki Martin Mitterhummernek, a PNH 
ügyvezetőjének, aki a város fejlesztéseit szí-
vén viseli és támogatásaival segíti a fejlődést. 
Bízik abban, hogy a pálya a gyerekek örömét 
szolgálja. Főként, hogy sok mindenre gon-
doltak a pálya tervezői: így az árnyékolóra és 
a sporteszközökre is.

A sportpályáról:
A burkolat: három rétegben szőtt, sváj-

ci töltetlen műfű (a minimális karbantartás 
érdekében), a rugalmas aljzat: egyszer egy-
méteres gumilapokból áll, a tartószerkezet 
három méter magasságú acél- és hajlított 
csőszerkezet.

Palánk rendszere: 75 cm magas esésvédő 
műanyag bevonatú fa palánk, 2 db ajtóval 
ellátva.

Az oszlopok teteje: könnyűfém hálótartó 
vázszerkezettel ellátott rendszer, horgany-
zott fém szerelvényekkel rögzítve.

Komplex jellege alkalmassá teszi külön-
böző sportágak művelésére, illetve alapjainak 
elsajátítására: kézilabda, labdarúgás, kosár-
labda, röplabda, vagy éppen tenisz és lábte-
nisz. Ezeken kívül alkalmas eséstan oktatásra, 
valamint ügyességi játékok, mozgáskoordi-
nációs feladatok gyakorlására egyaránt.
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Tel.: 94/573-006 • Fax: 573-036
www.blvk.hu

SZÉPIRODALOM
•  Serle: Öt év múlva decemberben
•  Péterfy-Novák: Apád előtt ne vetkőzz
•  Dick: Űrlottó
•  Delinsky: Azelőtt és ismét
•  Cook: Hibridóma
•  Heart: Ezzel a szívvel
SZAKIRODALOM
•  Burford: Románia
•  Náray: Utolsó reggeli Párizsban
•  Ungváry: Horty Miklós
•  Leman: Péntekre új férj
•  DAz árnyékos oldalon-Vidéki Ma-

gyarország a rövid hatvanas években
•   Dowding: Ásásmentes bikert
•  Attenborough: Bolygónk csodái
GYERMEKKÖNYVEK
•  Árpád népe – A magyarok története 

997-ig
•  Bartók: Képeskönyv gyermekeknek
•  A szorgos és a rest
•  Varró: Nem, nem, hanem
• Schmachtl: Barátok a vadrózsa utcából
• Mátyás király és az aranycsináló
• Szabó: Az átszívó porszívó
•  Lagercrantz: Tina szerint a világ
•  Szávai: Az elrabolt Burgum Bélus
•  Szakács: Kallantyú meséi

Értesítjük az érdeklődőket, hogy
a könyvtár állományából leselejtezett 
könyvek kedvezményes áron megvásá-

rolhatók a nyitvatartási idő alatt!

AJÁNLÓ
a dr. Bendefy László Városi Könyvtár

új szerzeményeiből

Újra „tájolódtunk”
A Hegyháti Tájoló milliónyi csodája éppen 
lapzártánkra esett, ezért is gondoltunk úgy, 
hogy pár fotó erejéig visszaemlékezünk az 
őszi fényekre, a vidéki élet szépségeit meg-
mutató programokra vagy éppen a nyitott 
pincékre. A programsorozat részeként pél-
dául felavatták a Nagy Gáspár tiszteletére 
elhelyezett padokat Bérbaltavár és Nagytilaj 
határán. Ott, ahol fákat ültettek a költő tisz-
teletére. A fafaragó Farkas-Kovács László 
maga is költő. A padok nem egyformák, kü-
lön anyagból készültek, úgy születtek meg, 
ahogy „kiadták magukat” a fából.

Az ültetett fákban és a fából készült pa-
dokban Nagy Gáspár emlékre örökre él. 
Ahogy ő lejegyezte:

„Valahol mindig eltűnik
valahol mindig megtalálják
valahol mindig temetik
valahol mindig exhumálják és
örökké nekünk szegezik
örökké fényes ellenpélda
örökké rajtunk keresik
örökké mégis bennem él ma!”
A megannyi gasztronómiai program mel-

lett kulturális szórakozásra is volt lehetőség, 
ugyanis a művelődési központban Vasvár 
kiváló színjátékosai szórakoztatták az ér-
deklődőket. De nem volt hiány borból, fi -
nom ízekből, kóstolókból, kirándulásokból 
és kedves beszélgetésekből sem.

Tisztelt Lakóközösségek!
2021. január 01-től a társasház kezelési 

jogosultság szabályai tovább szigorodnak 
azzal, hogy a közös képviselő, vagy az inté-
zőbizottság elnöke feladatát csak akkor lesz 
jogosult ellátni, ha a „tisztségének keletke-
zésének tényét az ingatlanügyi hatóság az 
ingatlan nyilvántartásba feljegyzi”. Fentiek-
re tekintettel a közös képviselők feladatköre 
és felelőssége jelentős mértékben megnő!

Engedje meg, hogy fi gyelmébe ajánljam 
az Ingatlan Moderátor Kft.-t mely vállalja:

• társasházak kezelését
• társasházi alapító okiratok, házirendek, 

SZMSZ-ek elkészítését
• kintlévőségek kezelését (ügyvéddel 

együttműködve)
• ingatlanok (lakás, ház, telek, termő-

föld) adásvételével kapcsolatos ügyintézést
Minden kedves ügyfelünk jelentkezését 

várjuk az alábbi elérhetőségeken: tel.: 06 
30/500-6636, email: ingatlanmoderator@
gmail.com

Felhívás!
Intézményünk, a Vasvári Szociális és 
Gyermekjóléti Központ idén is megkez-
di tartós élelmiszerek adomány gyűjtését 
rászoruló kisgyermekes családok részére.

A koronavírus járványra való tekintettel 
az Intézményünk szokásos, decemberi gyűj-
tése a COOP üzlet előtt elmarad.

Tartós élelmiszereken kívül tisztálkodási 
szereket, vegyi árukat, pelenkát, babaápo-
lási termékeket valamint anyagi támogatást 
is szívesen fogadunk, melyekből élelmiszer 
csomagokat vásárolunk majd, és még az ün-
nepek előtt eljuttatjuk a rászoruló családok 
részére.

„Cipős doboz” formájában is örömmel 
vesszük az élelmiszer adományokat!

Ruhaneműt, cipőket, és játékokat to-
vábbra sem áll módunkban elfogadni!

Kérjük az adományozni szándékozó 
magánszemélyeket és cégeket, hogy szí-
veskedjenek Kovács Ildikó kollégánkkal 
felvenni ez ügyben a kapcsolatot a 20/473-
2577-es telefonszámon.

Továbbiakról Ildikó ad tájékoztatást az 
Önök számára.

Segítő szándékukat megköszönve!
Borbás Imréné intézményvezető



16 VASVÁRI ÚJSÁG 2020. november 4.

Vasvári Újság
A VASVÁRI POLGÁRMESTERI HIVATAL LAPJA
Kiadó: Polgármesteri Hivatal, Vasvár • Fe-
lelős kiadó: Dr. Ódor Ildikó jegyző • Felelős 
szerkesztő: Simon-Németh Adél • Szer-
kesztőségi munkatársak: Dóka Balázs, 
Laki László, Pogács Mónika, Sejberné Sza-
bó Mariann, Tausz István • Készült: Kerényi 
DTP & Design Stúdió • ISSN 1216-0377

A szelektív hulladékot

november 18-án,

szerdán szállítják el

Tisztelt Lakosok!
Tájékoztatjuk Önöket, hogy a korona 

vírus terjedésének megelőzése céljából 
2020. november 1-jétől határozatlan ide-
ig a személyes ügyfélfogadást valameny-
nyi ügyfélszolgálati irodánkban (Sopron, 
Sárvár, Körmend, Kapuvár) szüneteltetjük. 
Az ügyfelek megkereséseit továbbiakban 
e-mailben, postai úton, telefonon, valamint 
november 2-tól újdonságként honlapunk 24 
órás elektronikus ügyfélkezelési rendsze-
rében (tájékoztató mellékelve) fogadjuk az 
alábbi elérhetőségeken:

– ugyfelszolgalat@stkh.hu
– stkh@stkh.hu

STKH Sopron és Térsége Környezetvédel-
mi és Hulladékgazdálkodási Nonprofi t Kft.

9401 Sopron Pf.101.
Sopron: 99/505-380 – hétfő, kedd, szer-

da 8:00–14:00; csütörtök 7:00–19:00
Sárvár: 95/200-240 – hétfő, szerda, csü-

törtök 8:00–14:00; kedd 10:00–17:00
Körmend: 94/200-560 – hétfő, kedd, 

szerda 8:00–14:00; csütörtök 8:00–16:00
24 órás elektronikus ügyfélkezelési rend-

szer (chatbot)
www.stkh.hu

STKH Sopron és Térsége Környezetvédel-
mi és Hulladékgazdálkodási Nonprofi t Kft.

Állampapír-
és Babakötvény 

vásárlás 
Vasváron

Minden hónap első keddjén a Magyar 
Államkincstár Vasváron, a Polgármesteri 
Hivatal Nagytermében állampapír vásár-
lási és számlanyitási akciót rendez.

December hónapban: 2020. december 1. 
(kedd) 13:00-15:00

Helyszín: 9800 Vasvár, Alkotmány u. 1.
A vasvári megjelenéssel lehetővé tesszük 

mindazok számára az értékpapír- és/vagy 
Start számla megnyitását és készpénzmen-
tes állampapír vásárlások lebonyolítását, 
akik helyben kívánnak élni a lehetőséggel, 
vagy személyes tájékoztatást szeretnének 
kapni az elérhető állampapírokról.

Miért érdemes a Kincstárban állampapírt 
vásárolni?

• Díjmentes számlanyitás és vezetés,
• 100 %-os állami garancia összegtől 

függetlenül,
• számlájának kényelmes kezelése ér-

dekében Webkincstár, Mobilkincstár és 
Telekincstár szolgáltatás,

• biztonságos, magas, akár előre kiszá-
mítható hozamot és likviditást biztosít az 
állampapírba történő befektetés.

A Magyar Államkincstár állampapír for-
galmazási tevékenysége Vas megyében je-
lenleg három helyen érhető el személyesen: 
Szombathelyen (9700 Szombathely, Széll 
Kálmán u. 20.), Sárváron (9600 Sárvár, 
Sársziget u. 10.) és Körmenden (9900 Kör-
mend, Szabadság tér 8.).

www.vasvar.hu
24 órás elektronikus 

ügyfélkezelési rendszer (chatbot)
Az STKH Sopron és Térsége Környezet-
védelmi és Hulladékgazdálkodási Non-
profi t Kft. ügyfélszolgálati rendszert 
fejlesztett, mely segíti az ügyfélszolgálat 
munkáját, de fő célja ügyfeleink kiszol-
gálása online felületen. A szoftver al-
kalmas arra, hogy emberi beavatkozás 
nélkül „önállóan” szolgálja ki a beje-
lentkező ügyfeleket a nap 24 órájában, 
az ügyfél azonosításától egészen az ügy 
elintézéséig.

A szoftver azért született, hogy ügyfele-
ink telefonos, e-mail-es és személyes ügy-
intézés nélkül is választ és megoldást kap-
janak a kérdéseikre, problémáikra. Ezzel 
rengeteg időt tudnak megtakarítani.

A platform az STKH honlapján (www.
stkh.hu) érhető el, ahol különböző téma-
körökben, ügyekben tudnak információhoz 
jutni ügyfeleink:

– kapcsolatfelvétel és céges informáci-
ók pl.: Milyen telefonszámon hívhatom az 
ügyfélszolgálatot?

– telephelyekkel kapcsolatos informá-
ciók pl.: Hol tudok zöldhulladékot lerakni?

– ürítéssel kapcsolatos információk pl.: 
Elviszik a szemetet húsvét hétfőn?

– számlázás és szerződéssel kapcsolatos 
információk pl.: Mit kell tennem új szerző-
dés kötésekor? Hogyan fi zethetem a szám-
láimat átutalással?

– edényekkel és konténerrel kapcsolatos 
információk pl.: Sérült az edényem, hogyan 
járjak el?

– társasházi információk pl.: Közös kép-
viselővé választottak, mit kell tennem?

– veszélyes hulladékkal kapcsolatos in-
formációk pl.: Milyen veszélyes hulladékot 
rakhatok le?

– matrica és zsák információk pl.: Mit 
tegyek, ha matricát ragasztottak a kukámra?

A rendszer használata nagyon egysze-
rű, a témakör kiválasztása után kérdések 
és azok válaszlehetőségei vezetik végig az 
ügyfeleket a megfelelő megoldásig.

Bízunk benne, hogy az ügyfelek és a 
megbízó önkormányzatok elégedettsége 
növekedni fog.
STKH Sopron és Térsége Környezetvédel-
mi és Hulladékgazdálkodási Nonprofi t Kft.


